五台山研究

2017年

2期

(总第131期)

编	委:	杨安和	李玉明	李中元
-m	٠,		ナエツ	一丁 リノロ

印 顺 崔正森 魏道儒 洪修平 宋立道 席殿晋

主 管: 山西省社会科学院

办: 五台山研究会

编辑出版:《五台山研究》编辑部

主 编: 崔玉卿

印 刷: 太原康全印刷有限公司

出版日期: 2017年6月30日

国外发行:中国国际图书贸易总

公司(北京399信箱)

国内发行:《五台山研究》编辑部

订购处:太原市并州南路116号

电 话: 0351-5691860

邮政编码: 030006

期刊基本参数:

CN14-1080/B*1985*q*16*64*zh*p* ¥ 18.00*10000*10*2017-02

文 殊 研 究

文殊信仰与佛教智慧 姚卫群(3)

竺法护是翻译文殊经典的健将 崔正森(8)

佛学研究

明洪武朝瑜伽教僧规范化历程及其原因探究 李明阳(19)

虚云大师诗歌创作特征析论 党晓龙(26)

入唐求法僧最澄和圆仁对日本禅宗的影响

师 敏(32)

寺院"住持"称谓考 王荣湟(39)

中国古代佛教史家对梁武帝"崇佛亡国"说的驳斥与再解释

郭 琳(44)

原始佛教涅槃思想初探 苏思铭(49)

五台山学专论

北齐时期山西的佛教 赵改萍(55)

故宫博物院藏《清凉山志》版本考述 杨永康(62)

封面摄影 五台山殊像寺明代文殊彩塑 雨 晴



MT WUTAI RESEARCHES CONTENTS

NO. 2 2017



Studies on Manjuśri

The Mañjuśri Worship And Buddhist Wisdom By Yao Wei-qun ······	(3)
Dharma-rakşa: An Ancient Great Interpreter of Mañjuśri Scriptures By Cui Zheng-sen · · · · · ·	(8)
Buddhological Study	
The Course & Reason of the Standardized management of Yoga-Monks in the Hongwu Reign	
of the Ming Dynasty By Li Ming-yang	(19)
On the Features of Master Xu Yun's Poems By Dang Xiao-long	(26)
The Importance of Saicho and Ennin as Monks Studying in China of	
Tang Dynasty upon Chan Buddhism of Japan By Shi Min	(32)
About the Abode Title of Temple Called As Zhuchi (Dwelling-Maitaining)	
By Wang Rong-huang	(39)
The Buddhist Historians in Ancient China How to Reject and Reinterpret the Event of	
the Emperor Wu of Liang Worshiping Buddhism and Losing Country By Guo Lin	(44)
A Tentative Research on the Conception of Nirvāna in Primitive Buddhism By Su Si-ming · · ·	(49)
Studies on Mt.Wutai	
Shanxi's Buddhism in the Period of North Qi Dynasty By Zhao Gai-ping	(55)
A Textual Research and Narration of the Version of the Cool Mountains Records Stored	
in the Imperial Palace Museum By Yang Yong-kang ·····	(62)